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 PLE ORDINARI

DIMARTS 9 DE JULIOL DE 2013

Havent de celebrar aquest Ajuntament SESSIÓ PLENÀRIA ORDINARINÀRIA PERMANENT, el 
proper dimarts dia 9 de juliol de 2013 a les 8.30 hores, en primera convocatòria, i  una hora 
després  en  segona  convocatòria,  a  l’objecte  de  tractar  dels  assumptes  que  a  continuació 
s’exposen, se’l convoca a vostè a tal acte, donada l’obligació legal que li assisteix com a Regidor/a 
d’aquesta Corporació.- 

Selva, a 5 de juliol de 2013

El Batle-President

Signat: Joan Rotger Seguí.

1.Lectura i aprovació de l'acta de la sessió anterior del Plenari Ordinari celebrat el dia 21 de 
maig de 2013. 

2.Acord de nomenament de representants al Consorci d'Infraestructures. 

3.Moció  rebuig  dels  atacs  per  part  del  Govern de  les  Illes  Balears  al  sector  educatiu  per 
demanar  un  replantejament  sobre  el  tractament  de  llengües  a  l'ensenyament  de  la 
Comunitat de les Illes Balears. 

4.Disposicions i escrits

Control dels òrgans de Govern

5.Donar compte dels Decrets de Batlia

6.Precs i Preguntes.
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Essent les 8.30h , es reuniren a la Casa Consistorial els Srs. Regidors que es ressenyen a dalt,  
presidits  pel Batle de la Corporació, el  Sr. Joan Rotger Seguí, i  assistit  per la Secretària de la 
Corporació, amb la finalitat de celebrar la sessió ordinària del Ple de l'Ajuntament que havia estat  
convocada per al dia d'avui. Comprovada l'existència del quòrum que exigeix la Llei, es va ordenar  
el començament de la sessió, en la qual es varen debatre els següents assumptes: 

I.- PART RESOLUTÒRIA

1. Lectura i aprovació de l'acta de la sessió anterior del Plenari Ordinari celebrat el 
dia 21 de maig de 2013.

Conforme amb allò  disposat  a  l'article  91 del  Reglament  d'organització,  funcionament  i  règim 
jurídic  de les  Entitats  Locals,  el  Sr.  Batle  comença la  sessió  demanant  si  algun membre  dels 
assistents ha de formular cap observació a l'acta de la darrera sessió que, amb caràcter ordinari, 
va tenir lloc dia 21 de maig de 2013 i que s'ha repartit oportunament amb la convocatòria. 

Es  fan  unes  puntualitzacions  a  l'acta,  i  s'afegeix,  “l'agraïment  al  coordinador  de  la  xarxa  de 
Biblioteques de Selva Guillem Florit per la presentació del projecte de dinamització lectora i que ha 
estat premiat pel Ministeri de Cultura”, quedant incorporat al text de l'acta al punt de disposicions i  
escrits. 

Es sotmet a votació amb aquesta puntualització quedant aprovada per assentiment. 

2. Acord de nomenament de representants al Consorci d'infraestructures. 

Atès que el Ple de la Corporació en sessió ordinària celebrada el dia 13 de novembre de 2012, es  
va acordar aprovar la dissolució del Consorci Pla D Selva per la seva integració en el Consorci  
d'Infraestructures, creat per acord del Consell de Govern en sessió de dia 21 de setembre de 2012. 

El dia 31 de maig de 2013, el Consell de Govern adoptà l'acord d’aprovar la integració efectiva en 
el Consorci d'Infraestructures de les Illes Balears del Consorci Pla D Selva, entre altres. 

Atès  que  els  òrgans  de  direcció  dels  consorcis  estaran  formats  per  membres  d’ambdues 
Administracions. 

D'acord amb l'article 15.6 dels Estatuts del Consorci, l'Assemblea General ha de comptar amb un 
membre titular i dos suplents de l'Ajuntament de Selva. 

Joan Rotger Seguí, Batle de l'Ajuntament de Selva, proposa al Ple de la Corporació l'adopció del 
següent acord: 

PRIMER.- Nomenar  al  Batle,  Sr.  Joan Rotger  Seguí  com a membre titular  i  representant  de 
l'Ajuntament de Selva a l'Assemblea General del Consorci d'Infraestructures. 
SEGON.- Nomenar com a primer suplent al regidor Rafel Gelabert Tortella com a representant de 
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l'Ajuntament de Selva a l'Assemblea General del Consorci d'Infraestructures. 
TERCER.-  Nomenar com a segon suplent  al  regidor  Joan Sastre Coll  com a representant de 
l'Ajuntament de Selva a l'Assemblea General del Consorci d'Infraestructures. 
No havent intervencions, per 7 vots a favor (PP) i 3 abstencions (PSOE i CxI) s'acorda: 

PRIMER.- Nomenar  al  Batle,  Sr.  Joan Rotger  Seguí  com a membre titular  i  representant  de 
l'Ajuntament de Selva a l'Assemblea General del Consorci d'Infraestructures. 
SEGON.- Nomenar com a primer suplent al regidor Rafel Gelabert Tortella com a representant de 
l'Ajuntament de Selva a l'Assemblea General del Consorci d'Infraestructures. 
TERCER.-  Nomenar com a segon suplent  al  regidor  Joan Sastre Coll  com a representant de 
l'Ajuntament de Selva a l'Assemblea General del Consorci d'Infraestructures. 

3. Moció  rebuig  dels  atacs  per  part  del  Govern  de  les  Illes  Balears  al  sector 
educatiu  per  demanar  un  replantejament  sobre  el  tractament  de  llengües  a 
l'ensenyament de la Comunitat de les Illes Balears. 

El Sr. Batle dóna la paraula a la proponent de la moció perquè la defensi. 

Text de la moció presentada per la regidora Margalida Sampol portaveu del CxI, 

GRUP MUNICIPAL A L'AJUNTAMENT DE SELVA

Margalida Sampol,  Portaveu del Grup Municipal Convergència per les Illes, presenta per a la 

seva consideració al proper Ple de l'Ajuntament de Selva la següent proposta de

MOCIÓ

TÍTOL:  REBUIG  DELS  ATACS  PER  PART  DEL  GOVERN  DE  LES  ILLES  BALEARS  AL 

SECTOR EDUCATIU PER DEMANAR UN REPLANTEJAMENT SOBRE EL TRACTAMENT DE 

LLENGÜES A L'ENSENYAMENT DE LA COMUNITAT DE LES ILLES BALEARS

 Les escoles de les Illes Balears elaboren un projecte lingüístic propi, aprovat pels respectius 

consells escolars dels centres. Aquests projectes lingüístics, integradors i de consens, han estat un 

avanç per aconseguir l'objectiu d'assoliment d'una competència lingüística adequada en les dues 

llengües  oficials  de la  comunitat,  català  i  castellà.  La  majoria  de centres  educatius  vehiculen 

l'ensenyament de la llengua catalana perquè aquesta és la llengua pròpia de la nostra comunitat  i 

perquè  és  la  llengua  que  en  l'actual  situació  sociolingüística  necessita  un  reforç  per  assolir  

l'objectiu de domini dels dos idiomes oficials.

Pàg. 4



De cara al curs 2013-2014 la Conselleria d'Educació, Cultura i Universitats obliga a canviar 

aquest  model  lingüístic  i  educatiu  d'acord amb el  Decret  de Tractament Integrat  de Llengües 

(T.I.L.)  i  en  nom de  la  suposada  “llibertat  d'elecció”.   Aquesta  norma,  malauradament,  s'ha 

aprovada sense el més mínim consens de la comunitat educativa (professorat, associacions de 

pares i mares, representacions sindicals, associacions professionals, Universitat…). El Decret TIL 

considera que les tres llengües objecte de tractament integrat (castellà, català i anglès) tenen la 

mateixa consideració i mereixen el mateix tractament escolar  sense tenir en compte l'autonomia 

de centre, ni la capacitat del professorat, ni la predisposició sociolingüística de la barriada o poble i  

de l'entorn familiar. El Decret s'ha d'aplicar obligatòriament el proper curs escolar amb una evident 

improvisació  i  sense  concretar  cap  major  dotació  de  recursos  humans,  econòmics  i  materials 

(professorat de reforç, materials adaptats, auxiliars de conversa, etc...). Convé  afegir què a tot 

això, s'han de sumar els efectes de la política de retalls amb recursos humans i econòmics que ve 

patint el món educatiu aquest darrers anys.

La  improvisació,  la  manca  de  recursos,  el  plantejament  que  consideram  equivocat  i, 

sobretot, la urgència en el calendari, conduiran a dèficits pedagògics i deficiències educatives que 

en res ajudaran a solucionar el fracàs escolar que patim a les Illes i que en aquests moments no 

sembla preocupar al Govern de les Illes Balears.

Ens preocupa aquesta pressa en l’aplicació del Decret TIL perquè pot promoure un model 

educatiu  discriminatori. Contràriament, fins ara, el model educatiu i lingüístic actual gaudia de 

l'adequat consens social  i  polític  i  havia  demostrat  bons resultats per  a la  cohesió  social  i  la 

integració durant els darrers anys de forta pressió migratòria i augment de població. Ens preocupa 

també que l’aplicació precipitada propicia la rebaixa de les hores de català,  un increment de les 

hores en castellà i cap avanç de les hores en anglès. La implantació de l’anglès, tal com està 

previst, no sembla presentar a dia d’avui les mínimes garanties d’èxit, donat que el professorat 

illenc encara no està preparat per assumir aquesta tasca, tot i la pressa i urgència en la aplicació 

immediata del Decret. Aquesta precipitació en la implantació del mateix anirà en contra de la  

qualitat en l’educació dels infants de les Illes, fet que tampoc inquieta gaire als actuals governants 

d'aquestes Illes.

A dia d’avui, pocs alumnes podran adaptar-se a classes en anglès; una llengua que, per 

desgràcia, ni parlen, ni escriuen ni entenen amb la fluïdesa precisa. Per què tanta urgència? Els 

objectius  que  han  de  promoure  el  correcte  aprenentatge  de  la  llengua  anglesa  han  de  ser 
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pedagògics, no poden ser mai econòmics, ni molt manco polítics (com sembla ser el rerefons de 

tot el que ens ocupa). Les presses són i seran males conselleres. L’elevat fracàs escolar que patim 

a les Illes Balears s’incrementarà amb l’entrada en vigor del Decret TIL. Assolirem el contrari de  

l’objectiu que es pretén perseguir. A més, s’ha de tenir en compte que el canvi abrupte de llengua  

d’ensenyament impedirà l’estalvi econòmic que a dia d’avui suposen els projectes de reutilització 

de llibres, vigents a molts de centres escolars de les Illes, fet difícil d’assumir per moltes famílies  

balears amb membres a l’atur i amb fortes mancances econòmiques.

Compartim i defensam l'objectiu d'avançar en el coneixement i l'ús de la llengua anglesa 

per  part  dels  alumnes  de les  Illes  Balears,  entenem que ha de ser  un element  essencial  en 

l’educació dels nostres nins i joves, però aquest aprenentatge s’ha d’assolir i potenciar de forma 

gradual, no ha de ser una imposició política forçada, creim que el Decret 15/2013 és una norma 

elaborada sense el consens necessari de tota la comunitat educativa i els agents socials. 

Des de Convergència per les Illes consideram que s'ha d'acabar amb aquest desvari. El 

seny ha de triomfar en front a l’obcecació d’alguns. Per evitar un vertader desastre educatiu el 

Decret TIL actual s’ha de derogar i/o ajornar en la seva aplicació, com a mínim fins el curs 2014-

15; i en començar a aplicar-se el seu contingut, s’ha de fer de forma més gradual i assenyada. 

Així, el professorat tendrà temps per formar-se, l’alumnat s’anirà adaptant i hi haurà temps per 

elaborar  als  centres  docents  un Projecte Lingüístic  que permeti  la  millora de la  formació dels  

nostres  fills  i  filles,  i  que  sigui  acceptat  per  tota  la  comunitat  educativa,  sense  imposicions 

polítiques.

Per  aquests  motius,  el  Ple  de  l'Ajuntament  de  Selva  presenta  la  següent  proposta 

d'ACORD:

1. Rebutjar l'actitud de falta de diàleg i de consens del Govern de les Illes Balears respecte a tota  

la comunitat educativa i la resta d'agents socials.

2. Instar al Govern de les Illes Balears a derogar el Decret 15/2013, de 19 d'abril, pel qual es 

regula el Tractament Integrat de Llengües als centres docents no universitaris de les Illes Balears.

3. Instar al Govern de les Illes Balears a elaborar una normativa amb el consens de la comunitat 

educativa que garanteixi  gradualment un model  sociolingüístic  amb l'objectiu  que els  alumnes 
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finalitzin  l'aprenentatge,  dominant  les  dues  llengües  oficials  i  l'anglès,  i  que  aquesta  mesura 

acompanyi la flexibilitat necessària que cada centre escolar ha de tenir.

La  portaveu  del  grup  CxI,  la  regidora  Margalida  Sampol,  exposa  que  aquesta  moció  es 
conseqüència d'un seguit d'altres mocions presentades i com a culminació és l'aprovació d'aquest 
Decret. Si en aquest moments és la Comunitat amb més fracàs escolar, considera que aquestes 
improvisacions faran que aquest augmenti. No els agrada l'actitud de l'`equip de Govern de la 
CAIB i en nom del seu grup, vol instar a la derogació del Decret i que es faci amb el consens de la  
comunitat educativa. Manifesta que està bé que els joves acabin el Batxillerat essent trilingües, 
però això no es pot fer amb manca de recursos. A l'Escola Oficial d'Idiomes no donen abast per 
poder formar el professorat. Tot això és una conseqüència de la improvisació i és per això que 
demana el suport de l'equip de Govern per demanar que es derogui aquest Decret fins que arribi el 
moment i es compti amb els recursos suficients. 

Les aules dels centres d'aquest municipi considera que són una joia en comparació amb altres 
municipis i que si hi ha alumnes que no dominin el castellà, com es pot pretendre que dominin les 
tres llengües?

La portaveu del grup PSOE, la regidora Joana Maria Coll, diu que donaran suport a la moció i 
s'adhereix a les paraules dites per la portaveu del grup CxI, únicament afegir que aquest Decret no 
només és un atemptat per als alumnes sinó també ho és per als mestres. Es pretén que amb 
menys recursos els professor imparteixin física i química en anglès. S'han tret un decret sense 
pensar amb les conseqüències. Quan hi ha alumnes que no xerren ni el castellà. Un professor tot  
sol dins una aula no ho pot fer. Considera que, sense comptar amb els mestres, imposar això a 
partir del proper mes de setembre, no es pot fer. 

El Sr. Batle, manifesta que hi ha hagut diferents sistemes educatius que han pretés la finalitat i els  
objectius del programa del TIL. El mateix Govern intentà l'aplicació del trilingüisme fa uns anys. 
També vol manifestar que a moltes generacions d'estudiants han estudiat anglès o una tercera 
llengua i que els objectius d'aprenentatge no han estat complerts. Per aquest motiu, entén que  la  
proposta del Govern i els objectius que pretén de que al final de l'etapa educativa els alumnes 
dominin català, castellà i anglès és compartida per la majoria. Entén que les divergències es troben 
en el tempus i en la forma. Si bé, entén que considera ineludible pel present i futur dels alumnes  
engegar el programa amb promptitud i diligència, i que els alumnes d'ara no es vegin privats de 
l'imprescindible aprenentatge per encarar el seu propi futur. Vol citar els programes de seccions 
europees que de cada vegada són més demandats per les famílies i que considera que garanteixen 
l'aprenentatge d'un nivell d'anglès adequat. Per aquest motius confia en que el Govern habilitarà 
els recursos adequats per a la implantació del TIL i  que en aquest moments tots els sectors,  
institucions, professorat, famílies i els mateixos alumnes han de sumar esforços perquè el sistema 
educatiu  aconsegueixi  l'objectiu  d'eliminar  el  fracàs  escolar  i  una  preparació  de  qualitat  dels 
alumnes. 

La portaveu del grup CxI, la regidora Margalida Sampol, diu que també s'han fet retallades al 
programa de seccions europees. Els intercanvis anaven becats però l'any passat no hi va haver 
beca. En tres mesos no és suficient per poder formar el professorat i els mestres no tenen el nivell  
suficient per impartir les assignatures en anglès. 
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La regidora del grup PSOE, Maria Puigserver diu que fins ara hi havia hagut sempre un consens, i  
en aquesta ocasió no s'ha donat. 

El Sr. Batle diu que les seccions europees hauria de ser lo normal i no l'excepcional. 

La portaveu del PSOE, la regidora Joana Maria Coll, diu que estan conformes amb l'objectiu del 
trilingüisme, però les formes han fallat. S'ha volgut fer massa ràpid. S'ha de comptar amb els 
professors, universitat, món educatiu i una vegada consensuat dotar-ho de recursos i no fer-ho tot 
de cop. 

El Sr. Batle diu que la finalitat de l'objectiu el comparteixen i confia que el Govern posarà recursos 
suficients. 

Àmpliament debatuda la moció, el Batle la sotmet a votació que no s'aprova en 7 vots en contra 
(PP) i tres a favor (CxI i PSOE). 

4.        Disposicions i escrits. 

El Sr. Batle posa en coneixement de la Corporació que a la Convocatòria del Premi d'Investigació 
Jaume Lladó i Ferragut 2013 no s'ha presentat cap treball per cap investigador. Ara s'estudiarà si el 
proper any es repeteix la convocatòria o es deixa com sempre el seu caràcter bianual. 

II. CONTROL I SEGUIMENT D’ALTRES ÒRGANS DE LA CORPORACIÓ

5.        Donar compte dels Decrets de Batlia. 

D'acord amb allò que disposa l'article 42 del Reglament d'organització, funcionament i règim jurídic 
de les  Entitats  Locals,  el  Sr.  Batle  passa a  donar succint  compte de les resolucions de Batlia 
aprovades des del dia 2 de maig de 2013 al 4 de juny de 2013. 

Els reunits, per assentiment unànime, es donen per assabentats. 

6.        Precs i Preguntes. 

El Sr. Batle ofereix la paraula als regidors a fi de que formulin els precs i les preguntes que estimin  
oportunes. 

1.- La regidora Maria Puigserver, demana sobre la situació de l'obra ubicada a la cantonada del 
carrer Aires de Muntanya. 

El Sr. Batle contesta que l'obra què es refereix la regidora disposa de llicència d'obres en vigor. És 
un projecte de reforma de vivenda existent i s'ha dut a terme part de la demolició. També per part  
del tècnic municipal i el tècnic assignat per la promotora s'han dut a terme l'adopció del tancament  
del solar. Es durà a terme el pertinent seguiment de l'obra. 

2.- La regidora Maria Puigserver, sol·licita informació sobre la situació de l'àrea de contenidors 
situada al camí del cementiri de Selva. 

El Sr. Batle informa que degut a la retirada dels contenidors de fems situats a la placeta de Sa Font 
Vella de Valella s'ha afegit algun contenidor de recollida de paper i plàstics per reforçar aquesta 
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àrea. En aquests moments existeixen a més del punt del camí del cementiri un altre punt ubicat al 
carrer  de Crist  Rei  i  al  Pla  de Sa Font,  punts que són necessaris  per  recollir  els  fems de les  
vivendes de la zona rústica. Hem de continuar millorant la recollida, conscienciar de l'adequada 
utilització de la recollida porta a porta i l'equip de Govern està analitzant la ubicació de tots els  
punts a un sol lloc, creant un parc verd. 

I, sense cap altre assumpte per tractar, el president aixeca la sessió a les 09.20 h, de la qual, com 
a secretària, estenc aquesta acta.

 La secretària                     Vist i plau
El batle
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